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نشانه ناتواني ايالات متحده

كيهان در سرمقاله خود به قلم  محمد ايماني 
نوشت: اقدام  تروريس��تي در آسمان امن يك 
كش��ور ديگر و مزاحم��ت ب��راي هواپيماي 
مسافربري، سند انكارناپذير درماندگي است، نه اقتدار. تحركات ايذايي 
اينچنيني، هيچ عايدي براي مرتكبان ندارد، جز اينكه مشت شان را باز 
مي كند و نشان مي دهد فاقد گزينه معتبر هستند؛ رژيمي  كه زماني جزو 
تهديدهاي رعب آورش، عبارت »همه گزينه ها روي ميز است« بود و با 
كنايه، حريف را از ميدان به در مي كرد، حالا كارش به  جايي رسيده كه 
براي هواپيماي مسافربري ايجاد مزاحمت مي كند! چنين رفتاري، فاقد 
كمترين ارزش نظامي يا راهبردي است... بگذاريد ابزار قضاوتي روشن را 
در قالب چند پرسش ارائه كنيم. آيا مثلًا بعد از  ترور سردار سليماني، اولاً 
تعداد حملات به نيروها و مراكز امريكايي و تلفات و خسارات ناشي از آن 
كمتر شد يا بيشتر؟ قطعاً بيشتر و چند برابر شده است. از غزني تا ديوانيه 
و بغداد و... هفته اي نيست كه يك پايگاه و كاروان نظامي يا هواپيماي 
امريكايي مورد هدف قرار نگيرد، ثانياً اگر امريكايي ها نظرسنجي بكنند، 
تصور مي كنند پس از ضربه اي كه در عين الاسد متحمل شدند، در انظار 
جهاني پرُابهت تر شدند يا ابهت شان فرو ريخت؟ همين پرسش را مي توان 
درباره جنگ صهيونيست ها با مقاومت لبنان و فلسطين پرسيد كه آيا دو 
جنگ 2005 و 2006، به نفع بازدارندگي اسرائيل بود يا تصوير قدرت 

پوشالي ساخته شده در طول چند دهه را نابود كرد؟
........................................................................................................................

 پيرامون جمعيت امام علي
 و رئيس بازداشتي آن

روزنامه وط��ن امروز در يادداش��تي 
نوش��ت: از زلزله غرب كشور تا سيل 
اس��تان هاي ش��مالي، فيلم هايي به 
شبكه هاي ماهواره اي مي رسيد كه غير از سياه نمايي و وارونه نشان دادن 
واقعيت، هيچ هدف ديگري نداش��ت! اما وقتي اين اظهارات و فيلم ها 
بررسي مي شد همه به يك اسم مي رسيد: جمعيت امام علي. هر چند 
آن زمان اين جمعيت منكر اين قضيه بود اما پس از بازداشت شارمين، 
همين شبكه ها تمام قد به حمايت از او و انتقاد از بازداشتش پرداختند. 
بعد از بازداشت شارمين ميمندي نژاد با انتشار فيلم هاي جلسات مديران 
اين مؤسسه زواياي ديگري از فعاليت پنهان مديران اين شبكه مشخص 
ش��د، از توهين به ائمه اطهار)ع( تا زير س��ؤال بردن مراسم عزاداري 

سيدالشهدا)ع( يا حتي انكار نبوت!
موضوع فقط به توهين به مقدسات ختم نمي شود، جمعيتي كه يكي 
از اصول شبكه س��ازي اش خانم ها بوده اند و با شعار تساوي زن و مرد و 
همچنين ادعاي پيشرفت در اين سازمان خيريه از بين جوانان يارگيري 
مي كرد دچار انحرافات ديگري هم بود. بعد از بازداشت شارمين، برخي 
اعضاي جدا شده از اين جمعيت در رس��انه ها دست به افشاگري عليه 
حلقه فساد و نفاق در آن زدند. مدتي قبل حتي يكي از اعضاي جداشده 
از جمعيت، از آزار جسمي و جنس��ي خود در جمعيت پرده برداشت، 
البته اين همه ماجرا نيست و بس��ياري از جداشدگان از اين جمعيت، 
اعتراض هاي فراواني را نسبت به دخالت هاي شارمين ميمندي نژاد در 

زندگي هاي شخصي خود مطرح كرده اند. 
........................................................................................................................

مقابله به مثل يا راهكار حقوقي؟
روزنامه آرمان در يادداش��تي نوش��ت: اتخاذ 
رويكرد حقوقي بهتر از رويكرد نظامي است كه 
به نظر مي رس��د در اين مقطع منجر به پديد 
آمدن مشكلات جديدي براي ايران شود. مسئله حقوقي ماجرا از طريق 
سازمان ملل و ايكائو قابل پيگيري است ولو به نتيجه موردنظر نرسيم 
ولي از نظر فضاس��ازي و اينكه براي امريكا بازدارندگي ايجاد كند كه 
تكرار نكند، بهتر است تا به س��مت اقدام متقابل برويم. با اينكه اقدام 
متقابل براي ايران امكانپذير اس��ت ولي ريسك را بالا مي برد و در اين 
ش��رايط مديريت كردن مراحل بع��دي كار دش��وارتر خواهد بود. در 
حقيقت گرهي را كه با دست باز مي شود با دندان باز نمي كنند. در اين 
مقطع ايران با اقدامات حقوقي شكايت خود را دنبال كند تا براساس 
رويه بين الملل��ي كه در صورت تكرار، حق اقدام متقابل براي ش��اكي 

وجود دارد، بتواند وارد آن مرحله شود. 
........................................................................................................................

پاسداري ساختارمند از حقوق عامه
روزنامه صبح نو در سرمقاله خود نوشت: آنچه روز 
گذش��ته به نقل از رئيس قوه قضاييه اعلام شد، 
هرچند ماي��ه اميدواري و ادامه راهي اس��ت كه 
باعث جلب اعتماد مردم به دستگاه قضايي به عنوان قوه محافظ حقوق 
عمومي و عامه شده اس��ت اما نبايد از نظر دور داش��ت كه اين قبيل 
موضوعات بايد به صورت يك فرايند، تداوم و استمرار داشته باشد. ورود 
قاطع دستگاه قضا به برخورد چكش��ي با حيف و ميل كنندگان حقوق 
مردم و بيت المال، از مطالبات قديمي جامعه از پاسبان حقوق عمومي 
است. نكته قابل توجه اين است كه پاس��داري از اين حقوق و رعايت 
حدود و ثغور بيت المال به صرف برخوردهاي شخصي و فردي تداوم 
نخواهد داشت. اين امور براي آنكه در طول زمان جاري شده و تبديل 
به يك فرايند مستمر شوند و با رفت و آمد يك مسئول و رئيس قوه تغيير 
نكنند، بايد از مطالبه صرف يك فرد )رئيس قوه( تبديل به س��اختار 
شوند؛ ساختارهايي كه هر فرد و مسئولي در دل آنها ملزم به پيگيري 
قانوني با حيف و ميل كنندگان بيت المال باشد و در جايگاه مدافع حقوق 
جامعه، نقش يك برج مراقبت و فانوس عدالت را بازي كند. ساختارهاي 
فعلي دس��تگاه قضا تحمل و ظرفيت چنين اقدامات جس��ورانه اي را 
ندارن��د. از اين جه��ت تدبير و مش��اوره با اه��ل فن ب��راي پي ريزي 
ساختارهاي جديد ضروري به نظر مي رسد. اينگونه اگر شد، قوه عريض 
و طويل قضاي��ي تبديل به س��اختاري روان و چابك خواهد ش��د كه 
متناسب با اقتضائات و امكانات روز تغيير ش��كل داده و از مطالبات و 

نيازهاي عمومي عقب نخواهد ماند، به اميد آن روز!
........................................................................................................................

خانه داران غيرعادي و حقوقي!
آفتاب يزد در بخشي از گزارش خود در مورد 
بازار مسكن نوشت: چرا خانه ها خالي مي ماند 
چه كس��اني آن را خالي نگ��ه مي دارند؟ به 
اعتقاد صاحبنظران افراد عادي خانه خود را خالي نگه نمي دارند و جز 
معدود مواردي كه ممكن است بعضي افراد دو تا سه آپارتمان يا حتي 
بيشتر داشته باشند كه اجاره داده اند كسي سرمايه خود را بدون استفاده 
نگه نمي دارد. ب��ه اعتقاد اين طي��ف از صاحبنظران بخ��ش زيادي از 
2/5ميليون خانه خالي در كش��ور متعل��ق به ارگان ها، س��ازمان ها و 
بانك هاست كه قانون بايد بدون اغماض براي آنها نيز اجرا شود. حال كه 
بازار مسكن كساد است و مشتري توان خريد ندارد كار به جايي رسيده 
كه نه داد و فغان بي خانمان ها بلكه مشاورين املاك هم درآمده؛ چراكه 
ديگر جيب مردم كاملًا خالي شده و تواني براي خريد و فروش و حتي 

اجاره در تهران و شهرها را ندارند!
اما وقتي روز گذش��ته محمود محمودزاده معاون مسكن و ساختمان 
وزارت راه و شهرسازي در گفت وگو با مهر تلويحا بر ادعاهاي شنيده شده 
در مورد تملك بانك ها بر خانه هاي خالي صحه گذاشت، مي شد حدس 
زد كه بانك ها هم به چشم س��رمايه به ملك و ساختمان نگاه كرده اند 
و با اين حس��اب حرجي به مردم عادي كه مسكن را كالاي سرمايه اي 

مي بينند وارد نبوده و نيست.

88498443سرويس  سياسي

در مراسم معرفي رئيس جديد ديوان محاسبات عنوان شد 

قاليباف: نبايد مشكلات را به هم پاس دهيم
بذرپاش: به دنبال كار سياسي در ديوان نيستيم

ديوان محاسبات شايد جدي ترين نهاد نظارتي 
روي بودجه عمومي كشور باش�د؛ نهادي كه 
مي تواند هر ك�دام از دس�تگاه هايي را كه به 
نحوي از بودجه دولتي استفاده می كنند، مورد 
نظارت قرار دهد. ش�ايد اف�كار عمومي براي 
اولين ب�ار در ماج�راي كس�ري چندميليارد 
دلاري فروش بنزين در گزارش تفريغ بودجه 
دوران احمدي نژاد بود كه با اين مسئله آشنا 
ش�د و بعدها در ماجراي حقوق هاي نجومي و 
همچنين دلارهاي گمشده تكرار شد، از همين 
رو ش�ايد انتصاب رئيس ديوان محاس�بات و 
جانشين آن با حساسيت بيشتري دنبال شد 
و در فضاي مجازي واكنش هاي جدي نسبت 
به سوابق گزينه هاي پيشنهادي به وجود آمد. 
به طور حتم در س�ال آخر دولت و حساس تر 
شدن عملكرد دولت، جايگاه ديوان محاسبات 
به عنوان خ�ط اول نظارتي بر دس�تگاه هاي 
اجرايي مهم تر و ش�ايد سرنوشت س�از تر از 
قبل باشد. تحول در نحوه گزارش دهي ديوان 
محاس�بات و همچنين نظارت جدي بر نحوه 
هزينه كرد دس�تگاه هاي دولت�ي به خصوص 
شركت ها مهم ترين انتظاراتي است كه توسط 
صاحبنظران در خصوص كار ديوان محاسبات 
در مجل�س يازده�م مط�رح ش�ده اس�ت. 
محمدباق��ر قاليب��اف رئي��س مجلس ش��وراي 
اسلامي در اين مراسم با اشاره به تحولات جدي 
در حوزه هاي جدي مرتبط با قانونگذاري و تقنين 
اظهار داش��ت: در محيط هاي كاري كه داشتم، 
رويه اين بوده كه فقط در جلسات توديع و معارفه 
بياييم و برويم، اما اين جلسه اول و آخر ما نخواهد 
بود و حتماً مرتب و متناوب به ديوان خواهيم آمد 
و حرف هاي شما را خواهيم شنيد كه با كمك هم 
رسالتي كه قوه مقننه به عهده دارد، انجام دهيم. 
وي افزود: از آقاي عادل آذر كه از مديران كارآمد 
ماست، تش��كر مي كنم. براي آقاي بذرپاش نيز 
آرزوي موفقيت دارم. وي ب��ا بيان اينكه مجلس 
يازدهم در يك ش��رايط س��خت ش��كل گرفت، 
تصريح كرد: مردم ش��ريف ايران سختي هايي را 
تحمل مي كنند و اين تحمل از نجابت مردم است 
و آنان براي كشور و انقلاب اين سختي ها را تحمل 

مي كنند اما توقعاتي از يكايك  ما دارند. 
   نبايد مشكلات را به هم پاس دهيم 

قاليباف ب��ا تأكيد بر اينكه نبايد مش��كلات را به 
هم پاس دهي��م، تصريح كرد: م��ردم،  مجموعه 

حاكميت و نظام را يكپارچه مي بينند. اين سخن 
را كه وظيفه من نيست از ما نمي پذيرند. 

رئيس مجلس شوراي اسلامي با تأكيد بر اينكه 
مردم مجموعه كارگزاران نظام را يكي مي بينند، 
گفت: مس��ئولان در جمه��وري اس��لامي بايد 
يكپارچه براي حل مشكلات مردم تلاش كنند 

و مردم غير از اين را از ما نمي پذيرند. 
قاليباف با بيان اينكه مجلس يازدهم يك مجلس 
انقلابي اس��ت، اظهار داش��ت: مردم از مجلس 
يازده��م انتظار و امي��د دارند و ما باي��د از مردم 
گره گش��ايي كنيم و اين را به ادبيات كاري خود 
اضافه كنيم. وي خطاب به مهرداد بذرپاش رئيس 
جديد ديوان محاسبات كل كشور گفت: از امروز 
عمل شما در پيشگاه خداوند و پيش روي مردم 
قرار خواهد گرفت و بر اساس عمل شما قضاوت 
خواهند كرد و ش��ما هم در عمل ثابت كنيد كه 

فرزند گام دوم انقلاب هستيد. 
رئي��س مجلس ش��وراي اس��لامي ب��ه فرآيند 
انتخ��اب رئيس دي��وان محاس��بات در مجلس 
شوراي اسلامي اشاره و تأكيد كرد: من به عنوان 
خدمتگزار نمايندگان در مجلس مكلف هستم از 
قانون دفاع و مو به مو قانون را پيش ببرم. فرآيند 
انتخاب رئيس ديوان بر اساس قانون پيش رفت. 

    رقابت جدي و مؤمنانه رخ داد 
قاليباف ادامه داد: م��ا داراي آيين نامه داخلي و 
كميسيون تخصصي برنامه و بودجه هستيم و آنان 
انتخاب مي كنند و اين بار استثنائاً تعداد افرادي 
كه نامزد بودند نس��بت به دوران گذشته بيشتر 
بوده و رقابت جدي و مؤمنانه اي در كميس��يون 
اتفاق افتاد و كميس��يون توانست چهار نفر را به 
مجلس معرفي كند و اين بزرگواران در يك رقابت 

جدي و مؤمنانه و منصفانه شركت كردند. 
نماين��ده اول م��ردم تهران در مجلس ش��وراي 
اس��لامي گفت: حتماً بس��تر رقابت ناصواب هم 
وجود داش��ته اس��ت، اما انصاف��اً رقابت جدي، 
منصفانه و ايثارگرانه اي هم براي رياس��ت و هم 

براي دادستاني ديوان محاسبات رخ داد. 
وي تأكيد كرد كه به عنوان رئيس مجلس شوراي 
اسلامي وظيفه دارد انتخاب مجلس را پاس بدارد 
و از انتخاب وكلاي ملت در مجلس حمايت كند. 
قاليباف گف��ت: ان ش��اءالله اين دو ب��رادر با كار 
و تلاشش��ان بر انتخاب صحي��ح مجلس صحه 
بگذارند. رئيس مجلس شوراي اسلامي با تأكيد 
بر اينكه ما در اجرا دخالتي نداريم، تصريح كرد: 

اگر نگاهي به وظايف قانوني و ابزار خود )مجلس( 
صورت دهيم، مي بينيم كه ديوان محاس��بات و 
هيئت تطبيق قوانين، طرح س��ؤال و استيضاح 
ابزارهايي هستند كه در اختيار مجلس قرار دارند 
و بايد از همه اين ابزارها اس��تفاده كرد. قاليباف 
تأكيد ك��رد: نظارت ديوان محاس��بات اثرگذار، 
عملگرا، دقي��ق، منصفانه، مداوم، هميش��گي، 
بازدارنده و كارآمدساز خواهد بود و تلاش مضاعف 
و ايثارگرانه كنيد و بنده و همه مجلس را در كنار 
خ��ود ببينيد. وي ب��ا بيان اينكه ريش��ه، علت و 
علل مش��كلات اقتصادي قصور در بحث كسري 
بودجه است، افزود: كسري بودجه از كجا اتفاق 
مي افتد؟ عدم اصلاح ساختار بودجه و اين مطالبه 
مقام معظم رهبري است، اما امروز بيش از 20ماه 
از اين موضوع مي گذرد كه متأسفانه گامي در اين 
راستا برداشته نشده است. رئيس مجلس شوراي 
اس��لامي در پايان گفت: ديوان محاسبات مركز 
پژوهش ها و سازمان برنامه و بودجه اگر كنار هم 
قرار بگيرند بايد اصلاح ساختار بودجه را صورت 

دهند و اين اولويت اول ماست. 
    در ديوان كار سياسي نمي كنيم 

مهرداد بذرپاش رئيس ديوان محاس��بات كشور 
در مراسم معارفه خود به عنوان رئيس اين ديوان، 
اظهار داشت: ديوان نهادي است كه از ابتدا براي 
نظارت ملت بر وضع مالي كش��ور به وجود آمده 
اس��ت. وي افزود: از ديوان حسابرسی اثربخش 

توقع مي رود كه طبيعتاً اين در سايه حسابرسي 
عملكرد است. رئيس ديوان محاسبات كل كشور 
تصريح كرد: تا دولت بودجه ريزي عملياتي را آغاز 
نكند، ديوان هم نمي تواند حسابرسي عملكرد را 
به نحو احسن انجام دهد، البته با ميانبرهايي در 
كوتاه ترين زمان ممكن اين كار را خواهيم كرد. 

بذرپاش اظهار داش��ت: ديوان محاس��بات كار 
نكردن ها را هم بايد محاس��به كن��د، اين يعني 
حسابرسي عملكرد و عدم النفع ناشي از تصميم 
نگرفتن  را محاس��به خواهيم ك��رد، اين احتكار 
قدرت به ان��دازه احتكار كالا باي��د مورد توجه و 

حسابرسي قرار گيرد. 
وي تأكيد ك��رد: پاس��داري از بيت الم��ال را به 

سختگيرانه ترين سطح خود خواهيم رساند. 
 بذرپاش گفت: در دوران تحريم ها و براي عبور از 
آن، روش هاي درست را با مديران مطرح مي كنيم 
تا تصميم بگيرند و نترس��ند. وي اظهار داشت: 
ديوان را ان ش��اءالله به خ��ط مي كنيم و اين يك 
سياس��ت قطعي خواهد بود، از اطلاعات توأمان 
توليدش��ده در بخش هاي ديگر كشور استفاده 
خواهيم كرد. رئيس ديوان محاسبات كل كشور 
تأكيد كرد: بايد نهضت قيمت تمام ش��ده كالا و 
خدمات را در ديوان دنبال كنيم تا مردم را هر چه 

بيشتر از مديريت متنفع نماييم. 
وي ب��ا بيان اينكه نظ��ارت مردمي را گس��ترده 
خواهيم كرد، گفت: قطعاً توس��عه  دايره نظارت 
ديوان را به جد دنبال خواهيم كرد، تعريف مضيق 

از بيت المال چاره كار نيست. 
بذرپاش با تأكيد بر اينكه س��اختار و تشكيلات 
ديوان را به روزرس��اني مي كنيم، اظهار داشت: 
گزارش تفريغ بودجه كه مهم ترين سند نظارت 
مالي كش��ور اس��ت، بايد تغييرات جدي بكند. 
بسياري از پرونده هايي كه تشكيل مي شود، ناشي 
از همين تأخير اس��ت. رئيس ديوان محاسبات 
گفت: با ديوان كار سياس��ي نخواهيم كرد. با ما 
برخورد سياسي شد ولي با كسي سياسي برخورد 
نمي كنيم. وي افزود: كلكسيوني از تهمت را به ما 
وارد كردند كه از همه  آنها گذشتم. پاسخ ما، كار 
بيشتر براي مردم و نظارت دقيق تر بر بيت المال 

كشور است
    بازگشت 41ميليارد و 671ميليون تومان 

به خزانه
همچنين عادل آذر رئيس سابق ديوان محاسبات 
در مراسم توديع و معارفه رؤساي قديم و جديد 
اين ديوان، گفت: تدوين س��ندي را در سال 95 
آغاز و طي يك سال با شيوه اي كه داشتيم، آماده 
كرديم. وي افزود: اين سند از سال 96 تنظيم شد 
و براي دو دوره بود كه بيش��تر براي حسابرسي 
عملكرد بود كه بايد در كش��ور مستقر شود كه 
مي تواند تمام تجربه بشري در ماليه عمومي را در 

كشور پياده كند. 
رئيس سابق ديوان محاس��بات با بيان اينكه 
با س��اماندهي فرآين��د رس��يدگي در ديوان 
محاسبات از طريق اصلاح آيين نامه، رسيدگي 
و اجراي آن علاوه بر افزايش سرعت رسيدگي 
در هيئت هاي مستشاري و محكمه تجديدنظر 
افزاي��ش صددرص��دي تهي��ه آراي هيئ��ت 
مستش��اري توس��ط محكم��ه تجديدنظر در 
سال هاي95 تا 98 را شاهد بوديم، گفت: اين 
كيفيت آراي صادره توسط هيئت مستشاري 

را نشان مي دهد. 
آذر ادامه داد: تعامل با مجلس افزايش يافته بود و 
گزارشات متعددي در صحن علني به نمايندگان 
ارائه شد كه هفت مورد علني و سه مورد غيرعلني 
ب��ود. وي تأكيد ك��رد: از س��ال هاي 95 تا 98 با 
اقدامات پيش��گيرانه 41ميليارد و 671ميليون 
تومان و ناش��ي از اقدامات رسيدگي 7ميليارد و 
950ميليون تومان به خزانه و حس��اب ها واريز 
شده است، براي پيشرفت كار ديوان محاسبات 
در سال هاي آينده بايد دولت الكترونيك را بيش 

از گذشته فعال كرد.

عضو هيئت رئيسه مجلس: 
امريكا از قدرت ايران در منطقه مستأصل است

قدرت ايران در جه�ان و منطقه 
باعث استيصال امريكايي ها شده  
اس�ت و قطعاً با پاس�خ س�خت و 
جدي ايران مواجه خواهند شد. 
روح الله متفك��رآزاد عض��و هيئت 
رئيسه مجلس در گفت وگو با مهر، 
در واكنش به تجاوز امريكايي ها به 
هواپيماي مسافربري ماهان، گفت: 
اقدام امريكا در تعرض به هواپيماي 
مسافربري و افراد غيرنظامي مسبوق به سابقه است چراكه امريكايي ها 
در قبال غيرنظامي ها هيچ گونه تعهد اخلاقي ندارند و ما بارها ش��اهد 
چنين حركاتي از سوي آنها بوده ايم. جمهوري اسلامي ايران به دنبال 
ايجاد ثبات در منطقه اس��ت و امريكايي ها بايد بدانند كه نمي توانند با 

اين اقدامات خود در منطقه ما تنش ايجاد كنند. 
وي تصريح كرد: اقتدار، ق��درت و نفوذ جمهوري اس��لامي در دنيا رو به 
گسترش است، اين اقتدار يك امر مسجل براي همگان خواهد بود، امريكا 
با چنين حركاتي نمي تواند راه به جايي ببرد و قطعاً با پاسخ سخت و جدي 
ايران مواجه خواهد شد. امريكا و همپيمانانش بايد بدانند كه اين اقدامات 
آنان هزينه زا خواهد بود. متفكرآزاد با بيان اينك��ه اين اقدام امريكايي ها 
نشان دهنده استيصال آنان از قدرت جمهوري اسلامي ايران است، افزود: 
ارتباط گيري مستمر ايران با همس��ايگان، افزايش قدرت و نفوذ ايران در 
منطقه و تعاملات دوجانبه و چندجانبه كشورمان با همسايگان و شكل دهي 
قطب هاي جديد قدرت در دنيا باعث شده كه امريكايي ها مستأصل شوند 
و چنين اقداماتي انجام دهن��د اما بايد بدانند كه اي��ران از همه ابزارهاي 
ديپلماتيك و قانوني خود براي حفظ امنيت مردم كش��ورمان اس��تفاده 
مي كند. وي تأكيد كرد: از س��وي ديگر، امريكايي ها با چنين اقداماتي به 
دنبال آن هس��تند كه اذهان دنيا را از مسائل داخلي امريكا دور كنند و به 

نوعي اين تشنج آفريني ها مصرف داخلي و انتخاباتي براي آنان دارد. 
........................................................................................................................

رئيس كميسيون شوراها: 
توان بسيج عامل فزاينده جهش توليد است

براي تحقق شعار س�ال ۹۹ كه »جهش توليد« است بايد به ميزان 
بس�يار زيادي از توان بس�يج در سراس�ر كش�ور اس�تفاده كرد. 
محمدصالح جوكار رئيس كميس��يون ش��وراها و امور داخلي مجلس 
شوراي اسلامي در گفت وگو با ميزان، اظهار كرد: براي تحقق شعار سال 
99 كه »جهش توليد« است بايد به ميزان بسيار زيادي از توان بسيج در 

سراسر كشور استفاده كرد. 
وي با بيان اينكه در صورت تدوين يك برنامه مدون و دقيق، نيروهاي 
بسيجي با تخصص هاي مختلف، مس��تعدترين نيروهاي انساني براي 
تحقق جهش توليد در كشور هس��تند، تأكيد كرد: برادران و خواهران 
بس��يجي پاي كار جهش توليد در كشور هس��تند. رئيس كميسيون 
شوراها و امور داخلي مجلس شوراي اسلامي خاطرنشان كرد: اميدوار 
هستم دولت براي پياده س��ازي منويات مقام معظم رهبري در زمينه 

تحقق جهش توليد در كشور، حساب ويژه اي روي بسيج باز كند. 
........................................................................................................................

امير حاتمي: 
سامانه برج مراقبت كنترل سيار در اختيار 

تعداد محدودي از كشورهاي دنياست 
وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي مسلح گفت: سامانه برج مراقبت 
كنترل س�يار در اختيار تعداد محدودي از كش�ورهاي دنياست. 
 به گزارش فارس، امير حاتمي وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي مسلح 
روز گذشته در مراس��م رونمايي از برج پرواز س��يار فرودگاهي توليد 
داخل، گفت: همانطور كه اعلام شد در سال جهش توليد در كنار كميت 
و كيفيت توليد، تنوع نيز بسيار مهم است؛ تنوع به آن معني است كه 
آنچه مورد نياز كشور است بايد در سال جهش توليد، توليد و در اختيار 
گذاشته شود. وي تأكيد كرد: سامانه برج مراقبت كنترل سيار هم يكي از 
نيازهاست كه در يك سال گذشته شركت فرودگاه هاي كشور اعلام نياز 
كرده و شركت صاايران با اتكا بر توانمندي هايي كه وجود دارد توانسته 
ظرف مدت يك سال اين ايده را با همكاري خود شركت فرودگاه ها به 
محصول با ارزشي تبديل كند. امير حاتمي تصريح كرد: در يك كشوري 
مثل جمهوري اس��لامي ايران كه مرتباً با حوادث مختلف مثل سيل، 
آتش سوزي، زلزله و حوادث نظامي مواجه است، عملياتي بودن مستمر 
فرودگاه ها و استفاده از فرودگاه هاي موقت بسيار مهم است. اين سامانه 

اين امكان را به ما مي دهد تا پايداري عمليات هوايي را داشته باشيم. 
وي خاطر نشان كرد: در اين سامانه از تجهيزات و فناوري هاي پيشرفته 
الكترونيكي و ارتباطي استفاده شده كه منطبق با استانداردهاي بسيار 
بالاي هوايي بين المللي است و اين امكان را فراهم مي كند كه در بخش 
نظامي و غيرنظام��ي فرودگاه هاي م��ا همواره بتوانند فعال باش��ند و 
عمليات را انجام دهند و به لحاظ علمي و فناوري يك دستاورد باارزش 
و در اختيار تعداد محدودي از كشورهاست و به لحاظ اقتصادي بسيار 
با ارزش اس��ت چراكه در واقع اين را با قيمت كمتر از يك سوم قيمت 
بين المللي و دنيا داريم تأمين مي كنيم. وزير دفاع با تأكيد بر اينكه اين 
س��امانه صرفه جويي ارزي قابل توجهي خواهد داشت، گفت: به تعداد 
سامانه هايي كه توليد مي شود و در اختيار قرار مي گيرد حداقل به ميزان 
2ميليون يورو صرفه جويي ارزي خواهد شد كه با توجه به تعداد قابل 

توجه مورد نياز مي تواند صرفه جويي ارزي مهمي را داشته باشد.
........................................................................................................................

 تنها راه نجات ايران بيرون انداختن 
طيف نفوذي از درون حاكميت است 

ناي�ب رئي�س اول مجلس خاطرنش�ان ك�رد: مس�ببان پذيرش 
قطعنام�ه 5۹۸ و آويزان ه�اي به امريكا و دلبس�تگان ب�ه اروپا و 
س�ينه چاكان برج�ام و دلواپس هاي حصر و س�لفي خفت بگيران 
هس�تند.  فرهن�گ  و  اقتص�اد  فعل�ي  وضعي�ت  مس�ببان 
به گزارش فارس، سيداميرحسين قاضي زاده هاش��مي نايب رئيس اول 
مجلس شوراي اسلامي طي يادداشتی با گراميداشت ياد شهداي عمليات 
مرصاد نوشت: حمله و آغاز عمليات نظامي سازمان منافقين در منطقه 
مرصاد در استان كرمانشاه زماني رخ داد كه نفاق در داخل نظام و حاكميت 
اين همه نف��وذ نكرده بود. اين پيش��روي منافقين حاصل فتنه و س��ياه 
نمايي هاي نسل اول جريان نفوذ و فتنه بود كه القا مي كردند كشور در حال 
نابودي است و تنها پذيرش قطعنامه598 مي تواند كشور را از نابودي نجات 
دهد.  وي در ادامه مي گويد: باز شدن راه براي پيشروي منافقين تا منطقه 
مرصاد حاصل تفكر كساني بود كه هنوز هم وانمود مي كنند تنها راه حل 
مشكلات كشور كه ناش��ي از بي تدبيري خودشان است در گرو مذاكره و 
توافق با امريكاست. تحرك نظامي در سازمان منافقين از آنجا نزج گرفت 
كه آنها ديدند در داخل كشور كساني هستند كه از همان آغاز انقلاب به 

آرمان هاي انقلاب اسلامي اعتقادي نداشتند و هنوز هم ندارند. 
نايب رئيس مجلس در پايان نوش��ت: حمله و عمليات نظامي سازمان 
منافقين نتيجه چراغ س��بزهايي بود كه مس��ببان پذيرش قطعنامه 
598 و آويزان هاي به امريكا و دلبستگان به اروپا و سينه چاكان برجام 
و دلواپس هاي حصر و س��لفي خفت بگيران مي دادند و نتيجه عملكرد 
صاحبان تفك��ري بود كه مس��ببان وضعيت فعلي اقتص��اد و فرهنگ 
هستند. تنها راه نجات كشور بيرون انداختن اين طيف نفوذي از درون 

حاكميت است.

ابوترابي: 

قانون نظارت بر رفتار نمايندگان اصلاح خواهد شد
نماين�ده م�ردم نجف آب�اد در 

مجلس گفت: اي�رادات قانون    مجلس
نظارت ب�ر رفتار نماين�دگان مجلس با دو ط�رح كه مكمل 

يكديگر هستند، اصلاح خواهد شد. 
ابوالفض��ل ابوترابي نماينده م��ردم نجف آباد در مجلس ش��وراي 
اسلامي در گفت وگو با فارس درباره طرح اصلاح قانون نظارت بر 
رفتار نمايندگان مجلس كه روز اول م��رداد ماه جاري در مجلس 
اعلام وصول شد، گفت: اين طرح از س��وي آقاي قادري، نماينده 
شيراز دنبال مي شد و به امضاي جمعي از نمايندگان رسيده است، 
ما هم طرح ديگري براي اصلاح قانون نظارت بر نمايندگان داريم 
كه مجموعاً هر دو طرح مكمل هم خواهند بود و ايرادات قانون را 

برطرف خواهند كرد. 
وي يكي از بزرگ ترين ايرادات وارد به قانون نظارت بر نمايندگان 
را تعارض منافع دانست و گفت: هيئت نظارت بر رفتار نمايندگان 
صرفاً از نمايندگان مجلس تشكيل مي ش��ود اما در طرحي كه ما 
آماده  كرده ايم هيئت نظارت از حالت تعارض منافع خارج ش��ده 
و در تركيب نهاي��ي هيئت نظارت يك نفر از حقوقدانان ش��وراي 
نگهبان و يك نفر از قضات ديوان عالي با نظ��ر رئيس قوه قضائيه 

عضو هيئت خواهند شد. 

اين نماينده مجلس ادامه داد: يكي ديگر از مشكلات قانون نظارت 
بر رفتار نمايندگان عدم الزام به س��امانه اي شدن تمام روند هاي 
مجلس اس��ت كه در اين زمينه نيز در ط��رح جديد تمهيداتي در 

نظر گرفته شده است. 
در اين مورد در نظ��ر گرفته ايم كه مكاتبات توس��ط نماينده ها به 
دبيرخانه مركزي مجلس ارسال مي ش��ود و از آنجا تمام مكاتبات 
انجام خواهد ش��د و ديگر مكاتبات مس��تقيم ص��ورت نمي گيرد. 

ابوترابي ادامه داد: همچنين سامانه نظارت مردمي بر نمايندگان نيز 
در طرح جديد پيش بيني شده است كه اگر مردم يا دولتي ها رفتار 
خارج از عرف از نماينده ديدند، مكلفند در سامانه نظارت گزارش 
دهند و اگر دولتي ها از ارائه اينچنين گزارش��ي اس��تنكاف كنند، 

محكوم به سه سال حبس خواهند شد. 
وي تأكيد كرد: سامانه اي كه تخلفات نمايندگان از سوي مردم 
يا مس��ئولان دولتي را گزارش مي  كند در واقع نوعي سوت زني 
است كه در اصلاح قانون نظارت بر رفتار نمايندگان پيش بيني 

شده است. 
اين نماينده مجلس تصريح كرد: به ط��ور كلي دو محور عمده در 
طرح جديد وجود دارد؛ رفع تعارض منافع و س��امانه محور بودن 
چراكه معتقديم مفاسدي كه اتفاق مي افتد معمولاً از ارتباط چهره 
به چهره و ارتباطات غيرمتعارف از رابطه هايی ايجاد مي ش��ود كه 

شخصاً افراد با نمايندگان برقرار مي كنند. 
وي در عين حال به بعضي هداياي غيرمتعارف اشاره كرد و گفت: 
در مجالس قب��ل هداي��اي نامتعارفي به برخي نماين��دگان داده 
مي ش��د، حتي مانند آپارتمان با ثمن بخس يا دريافت سكه ديده 
مي شد كه در طرح هاي جديد حدود هداياي متعارف و غيرمتعارف 

تعيين خواهد شد.

   گزارش

محمد حسن زاده |  تسنيم

قاليباف: در محيط هاي 
كاري كه داش�تم، رويه 
اين ب�وده ك�ه فقط در 
و  تودي�ع  جلس�ات 
معارفه بياييم و برويم، 
اما اي�ن جلس�ه اول و 
آخر م�ا نخواه�د بود و 
حتماً مرت�ب و متناوب 
به دي�وان خواهيم آمد 
و حرف ه�اي ش�ما را 
خواهي�م ش�نيد كه با 
كمك هم رس�التي كه 
ق�وه مقنن�ه ب�ه عهده 
دهي�م انج�ام  دارد، 


